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Inleiding 
 

Nummer Van N.a.v. Vraag Antwoord 

1 PM Blz 4 Hoe ziet de weerstandsratio er door de jaren heen uit? De realisatie van de in de begroting aangekondigde 
nieuwe investeringen waarbij de verwachting is dat de 
Algemene Reserve zal worden aangewend heeft effect 
op de weerstandscapaciteit. Bij een gelijkblijvend 
risicoprofiel zal de weerstandsratio dan dalen. 

2 SGP Blz 4 Op pagina 4 noemt u net als in de begroting van 2021 
de woningbouwversnelling en aanpassing procedures 
aan. Betekent dit dat het voornemen van 2021 niet 
gerealiseerd is en doorgeschoven wordt naar 2022? Als 
het in 2021 wel is gedaan, wat doet het college dan in 
2022 extra wat in 2021 nog niet is gerealiseerd? 

Op pagina 4 hebben we aangegeven dat we doorgaan 
met de woningbouwversnelling en dat het realiseren 
van betaalbare woningen ook in 2022 bovenaan de 
prioriteitenlijst staat. Hiermee is het een continuering 
van de eerder ingezette lijn. 
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Nummer Van N.a.v. Vraag Antwoord 

3 PM, CU Blz 5 Graag enige toelichting bij de opbrengstprognose 
"Onze kinderen nabij”.  

In het plan ‘onze kinderen nabij’ hebben we 
aangegeven vanaf 2022 een bezuiniging te realiseren 
op de kosten voor de regionale zorgmarkt. Bij deze 
verwachte bezuiniging hebben we gekeken in hoeverre 
dit nog steeds realistisch is in het kader van realistisch 
begroten. We hebben dit bij een aantal onderdelen 
naar beneden bijgesteld. Dit is het geval bij een aantal 
preventieve onderdelen, die met name gericht zijn op 
verbetering van kwaliteit en samenwerking,  uit 
onderzoek is gebleken dat dit niet per definitie leidt tot 
een bezuiniging. Daarnaast is de bezuiniging bijgesteld 
op basis van de recentere cijfers van 2020 en een deel 
2021. In het oorspronkelijke plan zijn de cijfers van 
2019 gebruikt. We hebben dit zo goed als mogelijk 
bijgesteld, maar zullen dit zeker in 2022 nog herhalen, 
omdat we dan pas de cijfers over 2021 hebben (waarin 
het plan officieel pas gestart is). Dit wordt dan 
meegenomen bij de zomernota c.q. kadernota.  

4 SGP Blz 5 Verwacht het college t.a.v. de onder de op pagina 5 
genoemde domeinen (over toekomstige uitgaven ten 
laste van de algemene reserves) in 2022 al uitgaven? En 
zo ja, hoe verhoudt zich dat tot de verwachtingen van 
betrokken partijen (schoolbesturen, sportverenigingen 
e.d.)?  

Nee, met uitzondering van het uitvoeringsprogramma 
duurzaamheid. De financiële impact van de overige 
genoemde ontwikkelingen verwacht het college pas na 
2022. 

5 CU Blz 5 Heeft deze verlaging nog inhoudelijke consequenties 
voor de uitvoer van het programma? Er wordt 
daarnaast ook 80k voor de projectorganisatie 
toegevoegd, maar wat zijn de consequenties 
inhoudelijk gezien?  

Deze verlaging heeft op dit moment geen inhoudelijke 
consequenties voor de uitvoer van het programma. Het 
gaat alleen om een financiële bijstelling van de 
bezuiniging in het kader van realistisch begroten. De 
80k voor de projectorganisatie is nodig om uitvoering 
te kunnen blijven geven aan het programma.  
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Nummer Van N.a.v. Vraag Antwoord 

6 CU Blz 6 In het raadsvoorstel waar het budget is vrijgegeven, 
werd uitgegaan van een opbrengst van 189k per jaar en 
nu meerjarig 175k? Dat het opstarten en Corona 
consequenties heeft begrijpen wij, maar waarom dan 
ook in 2025 dit verlaagde bedrag gehanteerd?  

De opbrengst is m.i.v. 2023 conform het raadsvoorstel 
structureel geraamd op € 189.223. De op blz. 6 
aangegeven € 175k is de mutatie ten opzichte van een 
in de eerdere meerjarenraming opgenomen bate van 
€ 14.000.   

7 CU Blz 11 Als we de bedragen bij de programma’s optellen (mln) 
is het totaal 107,3 mln; tel daar de reserves bij op 
(13%van 125,5=16,3mln) komen we op 123,6 ipv 125,5 
mln. Waar is het verschil van 1,9 mln. gebleven?  

Het verschil betreft de uitgaven van het onderdeel 
algemene dekkingsmiddelen. Deze is niet uit de 
begroting in een oogopslag te halen omdat het geen 
afzonderlijk programma betreft. Voorbeelden van 
kosten binnen dit onderdeel zijn rentekosten, 
uitvoering wet WOZ en de eenmalige tegemoetkoming 
op de woonlasten. 

8 CU Blz 11 In het overzicht van de begroting 2021 stond vermeld 
dat we in Molenlanden 4590 meter hekwerken bezaten 
maar in de begroting 2022 wordt 1100 meter vermeld 
Vanwaar het grote verschil?  

Op pagina 57 is in de paragraaf onderhoud 
kapitaalgoederen is een opsomming opgenomen 
waarin 4590 meter hekwerken onder straatmeubilair 
wordt genoemd. De apart genoemde 1100 meter 
hekwerken heeft betrekking op de speelplaatsen en 
wordt op diezelfde pagina ook benoemd. Dit maakt een 
totaal van 5690 meter. 
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Programma 1: Wonen en leven in Molenlanden 
 

Nummer Van N.a.v. Vraag Antwoord 

9 SGP Blz 14 Het college geeft op pagina 14 aan dat het aantal jonge 
huishoudens afneemt. Twee vragen: 
a. Is dat een absolute (dus in aantallen) of een relatieve 
(dus in procenten)  
b. Waarop is deze aanname gebaseerd? Molenlanden 
investeert toch juist in leefbaarheid om aantrekkelijk te 
blijven voor jonge gezinnen? 

a. Het gaat om absolute aantallen. 
b. Dit is een prognose die gemaakt is door de Provincie 
Zuid Holland. Dit is een landelijke trend.  

10 SGP Blz 16 Op pagina 16 noemt u de woonzorgvisie en een 
onderzoek daarnaar. U noemt wel onderzoek, maar 
niet kaderstelling door de raad. Hoe en in hoeverre 
wordt de raad kaderstellend betrokken? 

Er wordt een onderzoeksbureau gevraagd om de 
behoefte en opzet te maken voor de Woonzorgvisie, 
waar budget voor nodig is. Vervolgens zal de raad zeker 
betrokken worden voor het stellen van de kaders. 
Vooralsnog staat de Woonzorgvisie ter behandeling in 
gemeenteraad gepland voor het eerste kwartaal 2022  

11 SGP Blz 16 Op pagina 16 noemt u het ingestelde vereveningsfonds 
en de te maken voorwaarden voor het fonds. Wordt de 
raad bij het opstellen van de voorwaarden nog 
kaderstellend betrokken?  

De voorwaarden voor het fonds worden nader bepaald 
in een voorstel dat wordt voorgelegd aan uw raad in de 
eerste helft van 2022. 

12 CU Blz 16 Hoe wordt voorkomen dat er teveel ‘afgekocht’ wordt? Deze voorwaarden worden nader uitgewerkt in het 
voorstel dat in de eerste helft van 2022 aan uw raad 
wordt voorgelegd. 

13 CU Blz 16 Hoe wordt geborgd dat de 40% gehaald wordt in 2029? Deze voorwaarden worden nader uitgewerkt in het 
voorstel dat in de eerste helft van 2022 aan uw raad 
wordt voorgelegd. 

14 CU Blz 16 Aan welke concrete bijdragen wordt gedacht? Deze voorwaarden worden nader uitgewerkt in het 
voorstel dat in de eerste helft van 2022 aan uw raad 
wordt voorgelegd. 
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Nummer Van N.a.v. Vraag Antwoord 

15 SGP Blz 17 Op pagina 17 wordt de illegale dubbele bewoning 
genoemd. Qua sturing geeft u geen informatie. Hoe 
omvangrijk is dit probleem? En hoe ver denkt u dit door 
de aanpak terug te kunnen dringen? Hoe heeft het 
kunnen ontstaan?  

Dubbele bewoning komt in ieder kern en de 
bijbehorende linten voor. Er is een lijst met adressen 
waarbij illegale dubbele bewoning wordt vermoed of is 
geconstateerd. Deze lijst is het uitgangspunt voor de 
aanpak. 
 
De aanpak is gericht op het onderzoeken of legalisatie 
mogelijk is danwel dat gehandhaafd moet worden. 
Voor legalisatie dient een eigenaar een principeverzoek 
of een vergunningsaanvraag in te dienen. Hierdoor kan 
de gemeente een integrale afweging maken, bij een 
eventuele vergunning kunnen voorwaarden worden 
gesteld en kostenverhaal kan plaatsvinden.  
Het gaat dus om terugdringen daar waar dubbele 
bewoning niet gewenst is. Waar dubbele bewoning wel 
gewenst of aanvaardbaar is, gaat het om de 
mogelijkheid om te kunnen sturen en zaken als 
bijvoorbeeld brandveiligheid te kunnen controleren. 
 
Er is niet onderzocht hoe dit heeft kunnen ontstaan. 
Het is niet ondenkbaar dat dit is ontstaan door de 
combinatie van vraag naar woonmogelijkheden in 
combinatie met inwoners met een ruime woning en 
ruim bijgebouw en in combinatie met een 
handhavingsbeleid van de gemeente waarin dit 
onderwerp niet de hoogste prioriteit heeft.  

16 SGP Blz 17 Op pagina 17 geeft u rond buitenruimte een aantal 
doelstellingen. In de tabel op pg 19 staan geen 
streefwaarden. Wat zijn de streefwaarden?  

In de tabel op pagina 19 staat een doelstelling  voor de 
Buitenruimte benoemd. Namelijk: Een tevreden 
inwoner over beheer en inrichting van de Buitenruimte. 
De Kwalificatie ‘goed’ is een score uit de 
Leefbaarometer. Dat is boven het landelijk gemiddelde,  
dat is: ruimvoldoende/goed. Het aantal streefwaarden 
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Nummer Van N.a.v. Vraag Antwoord 

over de buitenruimte zal in 2022 verder worden 
ontwikkeld. 

17 SGP Blz 18 In hoeverre heeft het college het voornemen om rond 
de sportnota de raad kaderstellend te betrekken?  

Op het gebied van sport is al veel in uitvoering naar 
aanleiding van het vastgestelde accommodatie- en 
subsidiebeleid, de aangenomen motie Sportparel van 
het Groene Hart en het gesloten Sportakkoord met 
inmiddels meer dan 100 verenigingen. Voor het tweede 
kwartaal 2022 is voorzien dat deze lopende activiteiten 
en ambities worden gebundeld in een integraal 
Sportbeleid waar we uiteraard met de raad over in 
gesprek gaan, uitmondend in een vastgesteld 
Sportbeleid. 

18 PM Blz 19 Indicator nieuwe woningen; 2020: 152; 2023 145; Hoe 
is het lagere aantal te verklaren in relatie tot de 
woningbouwversnelling?  

145 woningen per jaar is gebaseerd op het totale 
programma van 1460 woningen tot 2030 (10 jaar tijd). 
Dit is dus een gemiddelde. In 2020 hebben we meer 
woningen toegevoegd dan dit gemiddelde. 

19 SGP Blz 19 Betreft de indicator nieuwe woningen het bruto aantal 
(dus alleen de nieuwe woningen) of het netto aantal 
(dus nieuwe woningen minus de gesloopte woningen). 
Als het om bruto gaat, wat is dan het netto aantal 
woningen?  

De indicator is een gemiddelde. Per jaar kan dit 
afwijken. Dit betreft het netto aantal woningen. 

20 SGP 
 

Bouwleges: hoe verhoudt zich de hoogte van de 
bouwleges zich t.o.v. de benchmark in vergelijkbare 
gemeenten?  

Een benchmark met vergelijkbare gemeenten hebben 
wij niet beschikbaar. De vergelijking van de tarieven die 
wel beschikbaar is geeft voor belastingjaar 2020 een 
landelijk gewogen gemiddelde van 3,33% van de 
bouwkosten. Het gemiddelde voor de provincie Zuid-
Holland was 3,40% van de bouwkosten. Onze tarieven 
liggen gemiddeld ook rond dit percentage. Het 
percentage in Molenlanden bedraagt bij bouwkosten 
tot € 50.000 4% van de bouwkosten, daarna wordt het 
percentage 2,8% bij bouwkosten tot 1.000.0000 en 
daarboven 2,7%. 
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Programma 2: Verkeer en vervoer in Molenlanden 
 

Nummer Van N.a.v. Vraag Antwoord 

21 PM Blz 21 Wat is de relatie tussen de ontwikkeling van het 
centrumgebied Vuilendam en het fietslint langs de 
Alblas en Graafstroom?  

Het beoogde fietslint loopt van West naar Oost door de 
bebouwde kom van Vuilendam en loopt daarmee ook 
door het centrumgebied. Wij willen voorkomen dat 
kort na de aanpassing van het centrumgebied opnieuw 
een aanpassing voor het fietslint plaats dient te vinden. 

22 PM Blz 21 Hoe ziet het college  de verbetering van de aansluiting 
Vlietskade en A27?  

Met de realisatie van het Industriegebied Grote Haar 
wordt een nieuwe aansluiting op de A27 gerealiseerd. 
Wij willen onderzoeken of en hoe het industrieterrein 
Vlietskade op deze aansluiting kan worden aangetakt, 
zodat de nu door het vrachtverkeer gebruikte wegen 
worden ontlast. 

23 SGP Blz 21 Eerste bullet onder “wat gaan we er voor doen” lijken 
drie acties in één zin gestopt te zijn (Herinrichten 
Molenstraat, uitwerken volgende fase voor de 
verkeersproblematiek Groot Ammers en iets aanleggen 
dat niet wordt genoemd. Kan de derde actie 
toegevoegd worden?  

Het woord "aanleggen" is onjuist opgenomen, hier 
worden 2 acties benoemd: Herinrichten van de 
Molenstraat in Kinderdijk en uitwerken van de 
volgende fase voor de verkeersproblematiek in Groot-
Ammers. 

24 SGP Blz 21 Wat is op dit moment de stand van zaken m.b.t. de 
herinrichting van de Molenstraat in Groot Ammers?  

De voorgenomen herinrichting van de Molenstraat in 
Kinderdijk is bedoeld om verkeerskundige knelpunten 
vooral bij het entreegebied van het Molengebied aan te 
pakken. Momenteel loopt hiervoor een 
stedenbouwkundige studie. Na afronding van deze 
studie kunnen voorbereidingen worden getroffen. De 
uitvoering zal vanwege het ruimtegebruik gelijktijdig 
oplopen met de herinrichting van het entreegebied. 
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25 SGP Blz 
21/22 

Wat merken inwoners van Molenlanden ervan als de 
gemeenten alle acties uitgevoerd heeft? 

De acties dragen bij aan de bereikbaarheid en 
verkeersveiligheid van onze gemeente en in het 
bijzonder van de wegen in gemeentelijk beheer. 

 

Programma 3: Samenleven in Molenlanden 
 

Nummer Van N.a.v. Vraag Antwoord 

26 SGP Blz 23 T.a.v. de zinsnede: …. de coronapandemie en de 
verzwaring van de problematiek leidt ook in de 
jeugdhulp tot extra zorgvragen….. Geldt dit voor ZHZ of 
voor Molenlanden? Als het voor beiden geldt, wat is 
dan specifiek de verzwaring van de problematiek voor 
Molenlanden? 

Zowel in Molenlanden als in ZHZ (en landelijk) zien we 
een verzwaring van de problematiek. Een ontwikkeling 
die zichtbaar is geworden is dat de ernst van de 
problematiek zwaarder is geworden. Zo blijven 
bijvoorbeeld in de specialistische GGZ jeugdigen langer 
in behandeling en is de inzet intensiever, waardoor de 
kosten en kosten per jeugdige oplopen en minder 
jeugdigen kunnen instromen Hierdoor nemen de 
gemiddelde kosten per jeugdige toe. Dit is ook 
aangegeven in de 1e burap van de SOJ. Molenlanden 
wijkt hierbij niet af ten opzichte van de regio.  

27 SGP Blz 23 T.a.v. van de zes uitgangspunten hebben we de t.a.v. 
de eerste de volgende vraag: hoe zetten we in en hoe 
monitoren we dit t.a.v. inzet en het bereiken van 
doelen? 

Het oorzakelijk verband tussen onze inzet op preventie 
en inzet aan de voorkant in brede zin en het bereikte 
effect, laat zich lastig concreet vertalen. Ook is het 
veelal een kwestie van wat langere termijn dat effecten 
merkbaar worden. Daarom monitoren en 
verantwoorden wij zoals afgesproken bij voorkeur op 
specifieke onderwerpen en projecten zoals “Onze 
kinderen nabij”, versterking welzijns- en jongerenwerk, 
“Jij bent in beeld”, de Gezondheidsmonitor van de 
GGD, het cliëntervaringsonderzoek Wmo, de 
verantwoordingsdocumenten van de GR-en Avres en 
de Dienst Gezondheid en Jeugd, Stichting Jeugdteams 
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enz. Dit vertaalt zich vervolgens naar de indicatoren in 
de begroting.  

28 PM Blz 24 Versterken van het jongerenwerk op basis van 
evaluatie. Beschikt de raad over deze evaluatie? Welk 
bedrag is met de versterking gemoeid?  

Op 30 november is een beeldvormende vergadering 
gepland over de evaluatie van het versterken van de 
welzijnsstructuur (waar het jongerenwerk deel van 
uitmaakt). Vooralsnog is hier geen voorstel aan 
gekoppeld voor extra versterking.  

29 PM Blz 24 Zijn er in 2022 geen activiteiten op het gebied van 
inburgering (B5) en toegankelijke samenleving (B6)? 

Zeker wel, zo wordt er in 2022 een nieuwe Wet 
Inburgering voorbereid en ingevoerd. In de begroting 
stippen we met name zaken aan die nieuw zijn en extra 
inspanning vragen of nodig hebben, maar daarnaast 
gaan veel reeds bekende en lopende zaken gewoon 
door. 
De inclusieagenda handicap komt in november in de 
raad. Hierin staan op diverse thema's (sport, onderwijs, 
communicatie etc.) acties omschreven die in 2022 
uitgevoerd gaan worden.   

30 SGP Blz 24 Hoe verloopt het eerste jaar van “Onze Kinderen Nabij” 
en wat betekent dat voor 2022? 

We zijn goed op weg met het plan ‘onze kinderen 
nabij’. Uiteraard hebben we ook hier te maken met 
corona en dit heeft op sommige onderdelen enige 
invloed op de te verwachten bezuinigingen - zie 
bijgestelde bezuiniging - en de vooraf opgestelde 
planning. In Q1 2022 komen we met een eerste 
evaluatie richting raad.  
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31 SGP Blz 25 Wat is de stand van zaken t.a.v. de realisatie 
Kringloopplein Nieuw Lekkerland 

Samenwerkende partijen hebben na intensieve 
gesprekken een gebruikersovereenkomst opgesteld 
waarin de huurkosten worden verdeeld en de 
samenwerking wordt geregeld. Deze overeenkomst 
wordt 1 november ondertekend. Van de gemeente 
wordt daarnaast een beperkte extra bijdrage gevraagd 
die binnen het programma Mens&Samenleving van de 
huidige begroting kan worden gedekt. Na 
ondertekening wordt overgegaan tot effectuering. Ook 
Avres wordt erbij betrokken. Er volgt nog een 
Raadsinformatiebrief over dit project.  

32 SGP Blz 25 Hoe ziet het college de uitvoering van de inclusie-
agenda VN voor zich? 

In de Inclusie Agenda Handicap 2022-2024 worden per 
thema (zoals sport, werk en inkomen, fysieke 
leefomgeving) diverse acties benoemd die de 
gemeente samen met diverse  samenwerkingspartners 
en ervaringsdeskundigen op gaat pakken. De inclusie 
agenda handicap zal op korte termijn ter vaststelling 
aan de gemeenteraad worden aangeboden.  

33 SGP Blz 
25/26 

In vergelijking met landelijke BBV gemiddelden steekt 
Molenlanden grosso modo gunstig af. Dat geldt niet 
voor jongeren met jeugdhulp, jongeren met 
jeugdbescherming. In hoeverre zijn de BBV indiciatoren 
op pagina 26 maatgevend voor de streefwaarden op 
pagina 25?  

De streefwaarden op pagina 25 zijn onze eigen 
benoemde streefwaarden en indicatoren. Dit staat in 
principe los van de verplichte BBV indicatoren. Wel 
geven de verplichte BBV indicatoren inzicht in hoe we 
er als Molenlanden voor staan t.o.v. landelijk.  

34 DM blz 27 BBV indicatoren, waar vallen langdurig zieke kinderen 
onder?  

Van absoluut verzuim is sprake als een leer- of 
kwalificatieplichtige jongere niet op een school staat 
ingeschreven. Als een leer- of kwalificatieplichtige 
leerling die op een school is ingeschreven afwezig is, is 
sprake van relatief verzuim. De oorzaak van het 
verzuim is bij deze indicatoren geen factor. 
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35 SGP Blz 27 Hier noemt u minderopbrengst project “Onze Kinderen 
Nabij”. U noemt dat alleen in financiële zin. Een aantal 
vragen: 
a. Wat betekent dit voor de inhoud van het 
programma? 
b. Is dit een incident of een structurele trend?  

In het plan ‘onze kinderen nabij’ hebben we 
aangegeven vanaf 2022 een bezuiniging te realiseren 
op de kosten voor de regionale zorgmarkt. Bij deze 
verwachte bezuiniging hebben we gekeken in hoeverre 
dit nog steeds realistisch is in het kader van realistisch 
begroten. We hebben dit bij een aantal onderdelen 
naar beneden bijgesteld. Dit betekent niet dat we 
andere dingen gaan doen dan dat we in het plan 
hebben opgenomen, maar dat de verwachte opbrengst 
hier financieel - niet inhoudelijk - minder zal zijn. We 
hebben dit voor nu zo goed als mogelijk bijgesteld, 
maar zullen dit zeker in 2022 nog herhalen, omdat we 
dan pas de cijfers over 2021 hebben (waarin het plan 
officieel pas gestart is). Dit wordt dan meegenomen bij 
de kadernota. Hier zullen we dan kijken in hoeverre dit 
structureel is.  

36 PM Blz 37 Zijn er resultaat indicatoren bijv. voor 
werkeloosheidspercentage, arbeidsparticipatie en 
banen in 2023 te geven  

Het ontwikkelen en toepassen van indicatoren is een 
groeiproces. We hebben in deze begroting stappen 
gemaakt en zullen dit sturingsmechanisme verder 
ontwikkelen. 

37 DM 
 

Wat is de status van de  Inclusie agenda die voor eind 
oktober geïntroduceerd moet zijn in de gemeente?  

De inclusieagenda handicap wordt op korte termijn 
aangeboden aan de raad ter vaststelling. Over het 
uitstel vanaf oktober heeft afstemming plaatsgevonden 
in de  agendacommissie. 

38 DM 
 

De wisselcollectie boeken in afhaalpunt Arkel is dit 
structureel of een incidentele actie?  

De wisselcollectie is structureel.  
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39 DM 
 

Op welke wijze wordt er uitvoering en borging gegeven 
aan Motie M2021-17; in ieder dorp een jeugdhonk of 
soos?  

Op dit moment halen we op verschillende manieren 
input op om de behoeften te peilen. Dit gebeurt zoals 
aangegeven in de motie via de dorpsraden, maar ook 
via onder andere de kerken, verbinders, jongerenwerk 
en Young4Waard. Daarnaast zetten we een vragenlijst 
uit onder jongeren 11-15 jaar en ouders. Deze input 
wordt samengevoegd en geanalyseerd. De raad wordt 
over deze resultaten en het eventuele vervolg 
geïnformeerd via een raadsinformatiebrief.  

40 SGP 
 

Hoe beoordeelt het college de effecten van de transitie 
en de transformatie in het sociale domein? Kunnen we 
de effecten teruglezen in paragraaf 1.3?  

Dit is een ruime vraagstelling over een complex 
vraagstuk. Het college is van mening dat Molenlanden, 
voor zover onze gemeentelijke verantwoordelijkheden 
en bevoegdheden rijken, op veel fronten bezig is om 
resultaten te boeken. Ons Koersdocument Sociaal 
Domein geeft daarbij richting en houvast. De daarin 
genoemde doelen dragen bij aan transitie en 
transformatie. Wij noemen, zonder uitputtend te zijn, 
“Onze kinderen nabij”, versterking van het 
welzijnswerk en jongerenwerk, Kringloopplein Nieuw-
Lekkerland, aanpak eenzaamheid, Steunpunt 
Mantelzorg, inzet op kwetsbare ouderen, 
wachtlijstbanen Nieuw Beschut, “Jij bent in beeld“ , 
sport- en gezondheidsbevordering, aanpak 
armoedeproblematiek, Inclusieagenda, aandacht voor 
LHBTI. Over deze onderwerpen informeren wij u via 
afzonderlijke rapportages. Dit leidt tot effecten die zich 
ook vertalen in indicatoren zoals genoemd in 
programma 3. Wij ontwikkelen dit sturingsmechanisme 
verder zoals eerder opgemerkt. 
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Programma 4: Beter omgaan met ons gebied 
 

Nummer Van N.a.v. Vraag Antwoord 

41 SGP Blz 29 Hoe is t.a.v. EU de stand van zaken m.b.t. een 
steunpunt in Brussel (samen met andere 
plattelandsgemeenten)?  

We werken niet aan het realiseren van een steunpunt 
in Brussel. Wel onderzoeken we de mogelijkheid om te 
komen tot een Green Deal voor ons gebied. We willen 
graag de mogelijkheden onderzoeken om te komen tot 
de oprichting van een grondbank met daaraan 
gekoppeld green deal doelstellingen zoals beperking 
bodemdaling van de veen bodem, maatregelen om de 
biodiversiteit te versterken, bevorderen waterkwaliteit 
en een verbetering van de landschappelijke kwaliteit en 
beleefbaarheid. Hiermee bevorderen we de green deal 
doelstellingen en bieden met een grondbank ook 
toekomstperspectief voor de agrarische ondernemer. 
In dit traject werken we met meerdere partijen samen. 

42 SGP Blz 31 Heeft het college het voornemen om op de programma 
onderdelen anders dan de energietransitie ook 
indicatoren op te nemen? En zo ja, wanneer kan de 
raad die dan tegemoet zien?  

Het ontwikkelen en toepassen van indicatoren is een 
groeiproces. We hebben in deze begroting stappen 
gemaakt en zullen dit sturingsmechanisme verder 
ontwikkelen. 
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Programma 5: Werken en recreëren in Molenlanden 
 

Nummer Van N.a.v. Vraag Antwoord 

43 SGP Blz 33 Hoe verhoudt zich het Molenlandse maatwerk t.a.v. 
bedrijventerreinen zich tot de regionale strategie?  

In de nieuwe behoefteraming van de provincie Zuid-
Holland is er voor de regio Zuid-Holland-Zuid een 
ruimtevraag voorzien van maximaal 149 hectare tot en 
met 2030. Regionaal vindt afstemming van de 
bedrijventerreinen plaats. In Molenlanden zien we 
vooral een sterke vraag van lokaal georiënteerd 
bedrijfsleven. Momenteel onderzoeken we de 
uitbreidingsmogelijkheden voor bedrijventerreinen in 
Molenlanden waar uw raad onlangs over is 
geïnformeerd.  

44 SGP Blz 37 Waar is in de tabel t.a.v. de eerste twee punten geen 
streefwaarde ingevuld?  

Het ontwikkelen en toepassen van indicatoren is een 
groeiproces. We hebben in deze begroting stappen 
gemaakt en zullen dit sturingsmechanisme verder 
ontwikkelen. 

45 DM 
 

Op welke wijze wordt er uitvoering en borging gegeven 
aan de motie M2021-18 ;  Struinen langs de Lek?  

De motie is opgepakt door team Toerisme en Recreatie. 
Naar aanleiding van de motie zijn er inmiddels 
verkennende gesprekken geweest met o.a. gemeente 
Krimpenerwaard (combinatieroutes), Verkeersstudio 
(uitvoering) en Waterschap Rivierenland 
(koppelkansen). We hebben dit onderwerp ook op de 
Meekoppelkansenkaart van de projectgroep ‘A5H 
water en ruimte verbinden’ laten opnemen. Daarnaast 
nemen we de motie mee in het reeds bestaande 
project waarbij we de 
wensen/knelpunten/mogelijkheden inventariseren 
voor de recreatieve routenetwerken binnen 
Molenlanden. Wij werken er naartoe de raad in Q1/Q2 
2022 te informeren over de uitkomst van de 
inventarisatie en de mogelijke kosten. 
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Programma 6: Dichtbij Molenlanden 
 

Nummer Van N.a.v. Vraag Antwoord 

46 DM blz 39 Dienstverlening: wordt er ook ingezet op klare taal 
voor webformulieren?  

Ja, bij de bouw van de webformulieren wordt er al 
rekening mee gehouden. Zo proberen we bijvoorbeeld 
ingewikkelde woorden te vermijden. Als het nodig is 
volgt begin 2022 nog een tweede slag om de 
formulieren begrijpelijker en duidelijker te maken.  

47 SGP Blz 39 We ervaren hier een tegenstelling die niet helder is: 
als gevolg van corona sluiten we drie servicepunten 
(dat is negatief), maar vervolgens ervaren we dat als 
positief (zie cursieve tekst). Hoe kan iets negatiefs 
rond service en dus grotere afstand tot bewoners, 
door het college positief geduid worden? En hoe 
verhoudt zich dit tot onze missie om een bereikbare 
gemeente te zijn?  

Het college duidt de ontwikkelingen als positief omdat 
ondanks de sluiting van drie servicepunten als gevolg 
van corona, de dienstverlening goed is verlopen ook in 
de drukkere tijden. Voor de medewerkers van 
Burgerzaken was het goed te organiseren en er werd 
opgeschaald wanneer nodig. Inwoners konden terecht 
als het nodig was, er zijn bijvoorbeeld extra 
avondopenstellingen geïntroduceerd. De 
dienstverlening van de gemeente omvat meer dan 
alleen de producten en diensten die kunnen worden 
aangevraagd op een servicepunt. Dienstverlening gaat 
verder dan alleen fysieke bereikbaarheid. Bij 
Burgerzaken zijn er ook andere producten en diensten 
voor inwoners waarbij de aanvraag digitaal gaat en de 
afhandeling via de backoffice (zoals  verhuizingen, 
uittreksels, huwelijken en geboortes). Bereikbaarheid 
heeft dus ook te maken met digitale bereikbaarheid en 
telefonische bereikbaarheid. Bij beide werken we ook 
aan verdere verbetering. 
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Nummer Van N.a.v. Vraag Antwoord 

48 DM 
 

Wat is de stand van zaken van de inwoners initiatieven 
pot, graag een overzicht van aanvragen en toezegging.  

De huidige stand van zaken is dat er voor 2021 tot op 
dit moment 40.000 euro is uitgegeven uit de 
initiatievenpot voor het realiseren van 
inwonersinitiatieven. Onder andere door Corona en 
het realiseren van inwonersinitiatieven uit de 
budgetten van de dorpsoverleggen, aangezien deze 
toereikend waren, vallen de uitgaven dit jaar mee. We 
verwachten voor dit jaar nog concreet 10.500 Euro 
aan uitgaven. Daarnaast wordt er bij de Eindejaarsnota 
gevraagd om € 100.000 van dit budget naar volgend 
jaar over te hevelen voor het realiseren van een groot 
inwonersinitiatief, namelijk een Cruijff Court.  

   Hieronder een overzicht van de reeds uitgegeven bedragen uit de initiatievenpot. Bijdragen uit de 
initiatievenpot onder de 750 euro aan bijdrage per initiatief zijn samengepakt : 

Initiatief  Bedrag 
Paasattentie 1.058 
parkbankje 2.564 
beplanting kruising Vlietzicht  14.916 
Kunstproject  5.300 
Roparun 750 
Startkosten vereniging molenbewoners KDD 1.665,4 
Oprichtingskosten Stich. Binnenwater Alblas 900 
Boekenwagen Izar Deluxe 1.845 
Volleybalnet+aanp. speelv Kooipark 1.246,02 
Plaatsen zitbank Arkel 1.631 
Jeu de boulle baan 1.976,15 
heractivering dorpshuis 2.500 
Totaal boven 750 Euro aan bijdragen per initiatief 37.409,57 
Overig onder 750 Euro (samengepakt) 3.288,12 
TOTAAL 40.697,69 
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Daarnaast staan de volgende zaken nog op de planning: 

• Kunstwerk plaatsen Giessenburg: € 2750 

• Kunstwerk Schelluinen: € 2750 

• Jeu de boulesbaan Noordeloos: € 5000 

49 DM 
 

Wat is de stand van zaken van de dorpsraden/KBG 
gelden per dorp, worden de bestedingen openbaar 
gemaakt?  

De stand van zaken van de budgetten van de 
dorpsraden verschillen sterk. Hieronder is een 
overzicht toegevoegd met uitgaven tot midden 
oktober 2021.  De dorpsraden/KGB maken de 
bestedingen niet expliciet openbaar. 

   Arkel 12.871,43 

Bleskensgraaf 27.637,65 

Giessenburg 19.047,52 

Giessen Oudekerk 19.108,60 

Goudriaan 22.559,45 

Groot-Ammers 30.074,02 

Hoogblokland 39.996,95 

Hoornaar 1.902,12 

Kinderdijk 6.000,00 

Nieuw-Lekkerland 6.000,00 

Molenaarsgraaf-

Brandwijk 20.781,60 

Noordeloos 8.612,43 
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Nieuwpoort-Langerak 
22.166,11 

Oud-Alblas 17.052,59 

Ottoland 22.743,40 

Schelluinen  25.187,24 

Streefkerk 11.800,57 

Wijngaarden 16.594,02 
 

 

Paragrafen 
 

Nummer Van N.a.v. Vraag Antwoord 

50 Auditcommissie Blz 46 "De genoemde heffingen a. en f…." - De opsomming 
daarboven gaat t/m e. 

De juiste formulering is "De genoemde heffingen a. en 
e…." 

51 SGP Blz 48 De leges rond begraafrechten maken een sprong in lijn 
met het besluit (7% in 2022 en waarschijnlijk 8% in 
2023). Is dit realistisch?  

De kostendekkendheid van de begraafrechten neemt 
ten opzichte van 2021 inderdaad toe. Dit komt doordat 
de lasten op het taakveld en toe te rekenen overhead 
zijn gedaald. De tarieven voor de inwoners zullen 
uitsluitend toenemen met de inflatiecorrectie van 
1,5%.  
 
Uw kaderstelling was in eerste instantie ten tijde van de 
harmonisatie van de begraafplaatsen om in 2023 tot 
een kostendekking van 80% te komen. Deze 
kaderstelling is bij het raadsvoorstel omtrent de 
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harmonisatie, aangepast naar een 
bezuinigingstaakstelling van 100.000 euro. Het is 
daardoor geen doelstelling om in 2023 tot een 
kostendekking van 80% te komen, maar het is nog wel 
het oorspronkelijke streefpercentage. 

52 SGP Blz 59 Wat is de stand van zaken m.b.t. het project realisatie 
openbare led-verlichting in de voormalige gemeenten 
Giessenlanden 

Van het totale lichtmastenbestand ( 3700 st.) van de 
voormalige gemeente Giessenlanden zijn tot op heden 
globaal 3300 armaturen vervangen of momenteel in 
uitvoering. De overige 400 nog te vervangen armaturen 
bevinden zich hoofdzakelijk in Hoogblokland en 
Schelluinen (330 st.). Deze zullen aansluitend op de 
momenteel in uitvoering zijnde armaturen binnen het 
huidige budget worden vervangen.  

53 PM Blz 60 Wanneer worden resultaten (oplossingen) verwacht 
van het onderzoek naar de capaciteit van de druk- en 
vacuumriolering?  

Dit is een ingewikkeld onderwerp en de oplossingen 
liggen niet voor het oprapen. Op dit moment wordt in 
een “Task Force” gewerkt om de problematiek helder 
te krijgen. Hierbij moet gedacht worden aan 
technische, juridisch en financiële componenten. Aan 
het einde van 2021 verwachten wij een document te 
hebben met deze informatie. 

54 SGP Blz 65 Wat is t.a.v. de uitwerking van de 
rechtmatigheidsverantwoording door het college de rol 
van de raad?  

De rol van de raad verandert niet wezenlijk. De kern 
van de wijziging is dat het college de 
rechtmatigheidsverantwoording aflegt aan de raad, in 
plaats van de rechtmatigheidsverklaring van de 
accountant. Met deze wijziging wordt onder andere 
beoogd dat het gesprek over de rechtmatigheid bij de 
jaarrekening wordt verplaatst naar raad en college in 
plaats van raad en accountant. Het gesprek met de 
accountant richt zich dan primair op de getrouwheid 
van de jaarrekening.   
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55 PM Blz 66 Wat is de verklaring voor de grote verschillen in 
huisvestingslasten?  

Vanaf 2024 wordt rekening gehouden met 
afschrijvingslasten in verband met ver- en nieuwbouw 
De Spil. Omdat het uitgangspunt is dat de 
huisvestingslasten per saldo niet mogen stijgen is onder 
huisvestingskosten vanaf 2024 een (inkomsten) 
stelpost opgenomen van € 215.000. In de komende 
jaren wordt vastgesteld welke lasten kunnen dalen. 

56 CU Blz 66 Wordt in de bedragen reeds uitgegaan van de nieuwe 
begrote huisvestingkosten voor de ver- en nieuwbouw  
van De Spil?  

Er is nog geen rekening gehouden met 
exploitatiekosten voor de nieuwe huisvesting en de 
renovatie van De Spil. 
De afschrijvingslasten van de investeringen zijn wel 
verwerkt (ingaande 2024), maar gelet op het door de 
raad aangegeven kader is in de meerjarenraming 
(middels het opnemen van een stelpost ter grootte van 
de nieuwe afschrijvingslasten) uitgegaan van 
gelijkblijvende exploitatielasten. 

57 Auditcommissie Blz 66 De directe personeelskosten aan directe taakvelden 
dalen en de Directe personeelskosten aan overhead 
stijgen. Dat lijkt een zorgelijke ontwikkeling. Hoe krijgen 
we meer handen aan het bed, hoe krijgen we meer 
medewerkers die aan de programma’s kunnen werken? 

Directe personeelskosten aan directe taakvelden 
stijgen van € 13 miljoen in 2021 naar € 13,7 miljoen in 
2022, terwijl de directe personeelskosten aan overhead 
dalen van € 8,5 miljoen naar € 8,2 miljoen. In de jaren 
die hierop volgen dalen de directe personeelskosten 
aan directe taakvelden naar € 12,8 miljoen en de 
directe personeelskosten aan overhead dalen naar € 
8,0 miljoen. De opmerking over de dalende directe 
personeelskosten aan directe taakvelden heeft met 
name betrekking op de jaarschijven 2023 en verder. In 
de begroting 2022 is rekening gehouden met een 
incidenteel budget voor tijdelijk ingeleend personeel 
vanwege de voorziene werkzaamheden binnen 
ruimtelijke ordening en bouw en woningtoezicht. Voor 
de jaren erna kan dit nog niet worden ingeschat. 
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58 VVD 
 

Salariskosten: Ook een vraag m.b.t. de stijging van de 
salariskosten met € 497.000. Hoerveel daarvan is 
uitbreiding van de formatie en hoeveel voor hogere 
toelagen en toepassingen berekeningen op basis van 
het maximum van de salarisschalen 

De budgettaire verschillen, ook voor de programma’s 1 
en 4 zijn in de Begroting aangegeven en toegelicht. De 
intensiveringen van ieder programma zijn daarbij 
specifiek benoemd. 

59 VVD 
 

Realisatie fundament van een digitaal platform en 1ste 
fase ontsluiting stuur-en management informatie.  
Was het pilot-project Dataplatform niet voorzien in de 
Kadernota 2022. En waarom slechts alleen voor 2022 
ingeboekt (€ 249.000)? 

 - In de Kadernota 2022 is op pagina 18: € 249.000 
opgenomen voor Pilot Digitaal Platform. 
- Wijziging t.o.v. de kadernota: In de kadernota werd 
uitgegaan van een onttrekking van € 249.000 aan de 
algemene reserve. Na de meevallende 
septembercirculaire is de onttrekking aan de algemene 
reserve niet meer noodzakelijk gebleken en worden 
deze kosten ten laste van de exploitatie gebracht. 
- We starten in 2022 met een pilot, hierdoor krijgen we 
inzicht in de toegevoegde waarde van het platform en 
een beter inzicht in de toekomstige beheer- en 
ontwikkelkosten. Over de toekomstige kosten zal 
vervolgens separaat worden besloten. 

60 SGP Blz 67 Wat zijn voor de indicatoren organisatieontwikkeling de 
streefwaarden?  

Effecten in de samenleving laten zich niet altijd tot een 
getal reduceren. Daarom is er voor gekozen om voor 
bedrijfsvoering een aantal kwalitatieve indicatoren op 
te nemen, naast de BBV-indicatoren.  In dit verband 
verwijzen we  ook naar de indicatoren met betrekking 
tot dienstverlening in  programma 6 

61 SGP Blz 67 BBV indicatoren: zowel de formatie per 1.000 inwoners 
stijgt (0,4 punt) als het percentage externe inhuur t.o.v. 
de totale loonsom (+4%) stijgen. Dat laatste lijkt in 
tegenstelling tot het streven van het college om meer 

In deze begroting wordt uitbreiding van formatie 
aangevraagd, dit heeft tot gevolg dat de formatie per 
1.000 inwoners stijgt. Het uitgangspunt is inderdaad 
om meer met vast personeel te werken, maar helaas is 
dat niet in alle gevallen mogelijk. Daarom is ook sprake 
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met vast staf te doen. Hoe moeten we in dat kader de 
tabel op pagina 67 begrijpen?  

van extra inhuur. Dit heeft met name te maken met 
inhuur voor de afhandeling van 
omgevingsvergunningen. Deze problematiek is op 20 
april 2021 met uw raad besproken en zal ook in 2022 
actueel blijven. 

62 VVD 
 

Inflatie 
Het lijkt er op, dat door de huidige economische 
omstandigheden (tekort aan grondstoffen, tekort aan 
personeel, stijgende energie- en brandstofkosten) de 
inflatie hoger zal uitvallen dan eerder voorspeld. Het 
CPB geeft inderdaad een inflatieverwachting van 1,5- 
1,8% tot nu toe. De ECB rekent echter al met een 
inflatie tot 3,4%! Het één is landelijk en het ander 
Europees, maar desondanks wordt de inflatie denkelijk 
te laag ingeschat. Graag de mening hierover van het 
College.  

Algemeen uitgangspunt is dat we in de Begroting de 
door het rijk/CPB verwachte inflatie, zoals deze is 
aangegeven in de circulaires over het gemeentefonds, 
hanteren. Als door een hogere inflatie in de loop van 
het jaar met het beschikbaar gestelde budget de 
gestelde doelen niet kunnen worden gerealiseerd 
worden in de tussentijdse rapportages (Zomer-
/Eindejaarsnota) maatregelen voorgesteld.  

63 SGP Blz 68 Hoe kan een gemeenschappelijke regeling als regeling 
een hoog risico vormen en voor Molenlanden een 
gemiddeld risico of omgekeerd (voorbeeld 
Veiligheidsregio ZHZ en Waardlanden) ? 

De gemeenschappelijke regelingen met een hoog 
risicoprofiel (zoals de Veiligheidsregio en Waardlanden) 
zijn in vergelijking met de andere verbonden partijen 
van de gemeente Molenlanden groter, duurder en 
hebben een groter beleidsmatig karakter. Om die reden 
verdienen ze meer bestuurlijke aandacht dan 
verbonden partijen met een lager risicoprofiel, zoals de 
Vereniging van Nederlandse Riviergemeenten.  
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64 SGP Blz 68 AVRES laat de laatste jaren constant en consistent een 
goede bedrijfsvoering zien. Waarom wordt dan toch de 
categorie hoog risico gevolgd?  

De gemeenteraad heeft bij het vaststellen van de Nota 
Verbonden Partijen Avres ingedeeld als een verbonden 
partij met een hoog risicoprofiel. Dat is met deze 
Begroting ongewijzigd gebleven. Dit risicoprofiel zegt 
niets over de risico’s die de gemeente Molenlanden 
loopt met deze gemeenschappelijke regeling, maar 
geeft aan dat Avres ten opzichte van andere verbonden 
partijen meer bestuurlijke aandacht krijgt. 

65 SGP Blz 69 Bij STEDIN is indertijd nadrukkelijk gevraagd naar het 
risicoprofiel. Dat werd toen als beheersbaar benoemd. 
Nu zien we voor Stedin een hoog risicoprofiel voor 
begroting en partners. Graag een toelichting. 

De gemeenteraad heeft bij het vaststellen van de Nota 
Verbonden Partijen Stedin ingedeeld aan een 
verbonden partij met een hoog risicoprofiel. Dat is met 
deze Begroting ongewijzigd gebleven. Dit risicoprofiel 
zegt niets over de risico’s die de gemeente 
Molenlanden loopt met deze gemeenschappelijke 
regeling, maar geeft aan dat Stedin ten opzichte van 
andere verbonden partijen meer bestuurlijke aandacht 
krijgt. 
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66 - 
 

Verbonden partijen - algemene opmerking n.a.v. 
diverse vragen 

de risicoprofielen waarover gesproken wordt op 
pagina’s 68-70 geven aan hoeveel bestuurlijke 
aandacht er gegeven wordt aan de verbonden partijen. 
Deze werkwijze is vastgesteld door de raad in de Nota 
Verbonden Partijen. De risicoprofielen zeggen niets 
over de risico’s die de gemeente Molenlanden loopt 
met deze verbonden partijen. De risicoprofielen geven 
aan welke verbonden partijen meer/minder 
bestuurlijke aandacht krijgen. Deze risicoprofielen 
worden jaarlijks in de Begroting door de gemeenteraad 
vastgesteld. Indien de inschatting van de raad is dat een 
verbonden partij meer/minder bestuurlijke aandacht 
dient te krijgen, is het aan de raad om dit door middel 
van een amendement aan te passen. 
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67 DM 
 

Lopen we in de pas met de benodigde laadpalen voor 
elektrische auto’s? 

Het antwoord op deze vraag wordt nog nageleverd. 

68 VVD 
 

In de Kadernota is aangegeven dat de Algemene 
reserve per eind 2025 € 45,5 zal bedragen met een 
ondergrens van € 24,5 mln. Op grond daarvan is 
besloten dat de Algemene Reserve kan worden ingezet 
als incidenteel dekkingsmiddel voor het realiseren van 
nieuwe bestuurlijke prioriteiten. 
Uit de begroting 2022 blijkt dat de mutaties Algemene 
reserve in 2022 naar verwachting 12.5 mln negatief is 
(vermindering en ten gunste van exploitatie). Het saldo 
aan het begin van 2023 zal hierdoor uitkomen op 31,7 
mln. Hoewel dit nog duidelijk boven de ondergrens is, 
betekent dit een snelle afname van de Algemene 
Reserve en minder ruimte voor inzet als incidenteel 
dekkingsmiddel.  
Voeg daarbij de Investeringen uit het Integraal 
Huisvestingsplan, het vastgoed en accommodatiebeleid 
en de energietransitie/klimaatadaptatie die nog niet 
(volledig) zijn meegenomen of zichtbaar zijn, en de 
reserve positie van de gemeente Molenlanden 
(Algemene reserve, bestemmingsreserves, 
egalisatievoorziening) komt toch enigszins onder druk 
te staan.  
Graag de visie van de wethouder op deze ontwikkeling.  

De ontwikkeling van de algemene reserve heeft 
nadrukkelijk de aandacht, zoals beschreven in bijlage 
4.2 Uitgangspunten aanwending Algemene Reserve. De 
door u genoemde ontwikkelingen brengen 
investeringen met zich mee. Deze investeringen vragen 
een expliciet besluit, daarbij wordt onze financiële 
positie betrokken, zoals de mogelijke dekking door de 
Algemene Reserve.  

69 DM 
 

Welke acties worden ingezet tot ‘minderconsumeren’?  Hiervoor zijn in de huidige programma's geen acties 
opgenomen. 



Begroting 2022 – technische vragen         27 

Nummer Van N.a.v. Vraag Antwoord 

70 VVD 
 

Kan de wethouder aangeven of en in welke mate/voor 
welk bedrag dit bezuinigingsplan Fase2  is 
meegenomen in de voorliggende Begroting 2022? 

In relatie tot de uitkomsten van de septembercirculaire 
zijn geen aanvullende bezuinigingen opgenomen, met 
de kanttekening dat ontwikkelingen met betrekking tot 
de servicepunten een overlap kennen met de 2e fase 
van de eerder gepresenteerde bezuinigingen. 

71 VVD 
 

Programmabegroting: Kijkend naar de diverse 
programma’s valt direct op dat programma 1 Wonen 
en Leven in Molenlanden en programma 4 Beter 
omgaan met ons gebied, sterke verschillen vertoont 
tussen de begroting 2022 en 2021.  

De budgettaire verschillen, ook voor de programma’s 1 
en 4, zijn in de Begroting aangegeven en toegelicht. De 
intensiveringen van ieder programma zijn daarbij 
specifiek benoemd.  

72 VVD 
 

Team Omgeving: Voor Wonen en Leven is dit 
verklaarbaar door de actualisatie van de 
beheerplannen Buitenruimte. Echter onduidelijk is 
waarom het extra budget dat is opgenomen voor 
inhuur en advieskosten voor het team Omgeving, niet 
zijn voorzien/meegenomen in de Kadernota 2022. 
Zeker gezien de argumentatie dat door de komst van 
de Omgevingswet maximale flexibiliteit betracht dient 
te worden.  

Tijdens het opstellen van de Kadernota wisten we nog 
niet dat de Omgevingswet een half jaar uitgesteld zou 
worden. Daarnaast is de markt nog steeds zeer 
veranderlijk wat betreft inhuur en vaste krachten 
werven. Dit maakt dat het steeds zekerder is dat de 
huidige bezetting van inhuur voorlopig nog 
noodzakelijk is. Dit inzicht is verkregen na het 
vormgeven van de kadernota. Na het vormgeven van 
de kadernota zijn er dus nieuwe aanleiding geweest dat 
het huidige budget structureler wordt. 

73 PM 
 

BBV-indicatoren: Waar mogelijk een vergelijking maken 
met andere vergelijkbare gemeenten In Nederland. 

Deze indicatoren worden gepresenteerd op basis van 
de openbare bron ‘waarstaatjegemeente.nl’. De 
informatie voor een andere vergelijking is beschikbaar 
en daarmee technisch mogelijk, maar arbeidsintensief. 
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74 CU 
 

Nu weten dat er aanpassingen gedaan moeten worden 
bij de Beemd, is onze vraag of dit ook is opgenomen in 
de begroting 2022 en of er dan ook ruimte is voor de 
aanpassing van het aanzicht van De Beemd 
(verplaatsen/verwijderen garageboxen)? 

In de begroting 2022 is geen rekening gehouden met 
de kosten van aanpassingen aan De Beemd omdat deze 
nog niet inzichtelijk zijn. Zodra dat wel het geval is zal 
aan de gemeenteraad een voorstel worden voorgelegd 
om tot een oplossing te komen, inclusief de financiële 
consequenties daarvan. Het verplaatsen van de 
garageboxen is geen onderdeel van de opdracht 

 


